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Woningbouw Stompetoren-West in de gemeente Alkmaar

Geachte leden van Gedeputeerde Staten,

Vanaf de totstandkoming van de Provinciale Omgevingsverordening 2020 heb ik via brieven en

e-mails regelmatig contact gehad met de voormalige gedeputeerde Loggen over het

woningbouwplan Stompetoren-West in de gemeente Alkmaar. ln de bijlage treft u de laatste

briefwisseling aan (brief d.d. 7 juli 2022).

Gedeputeerde Loggen heb ik toen complimenten gegeven voor het beschermen van de gave

droogmakerij de Schermer met de aanwijzing als Bijzonder Provinciaal Landschap (BPL).

lk heb tevens aangegeven waarom er geen enkele noodzaak is om in een dorp van circa 600

woningen, ruim 500 woningen b'rj te bouwen op 28 ha agrarische grond, buitenstedelijk in BPL.

ln het Noordhollands Dagblad, regio Alkmaar, van 5 september 2023 vestigt de gemeente Alkmaar de

hoop op uw nieuwe college van Gedeputeerde Staten voor nieuwbouw in Stompetoren-West.

ln het Noordhollands Dagblad, regio Alkmaar, van 19 oktober 2023 ruikt de gemeente Alkmaar ook

nog kans om te bouwen in de Schermer door op ca. 69 ha agrarische grond aan de westkant in de

Schermer de Wet voorkeursrecht gemeenten te leggen. ln de raadsvergadering van 18 december

2023 van de Gemeente Alkmaar is het voorkeursrecht door de raad bekrachtigd.

Uitgaande van ca. 20 woningen per ha betekent d¡t ook nog eens ruim 1.300 woningen in Bijzonder

Provinciaa I Landscha p.

Bijna 2000 woningen in BPL en wat blijft er over van de waarde van het landschap? Volgens het

Noordhollands Dagblad gaat u in overleg met de gemeente Alkmaar. De gemeente zal druk op u

leggen om de status van BPI voor de Schermer te schrappen.

lk hoop in mijn bríef van 7 juliZ}Z2voldoende onderbouwd te hebben om dit niet te doen.

Ook drie natuurorganisaties vragen via een brief van 9 november 2023 van Natuurmonumenten

aandacht voor bescherming van BPL en daarmee de meest waardevolle landschappen in Noord-

Holland. Deze brief staat op de agenda van de provinciale Commissie Ruimte op 1.5 januari 2024'

De natuurorganisaties geven aan dat al met de bestaande plannen voor de komende

Woondealperiode (2023-2030) ruim voldoende woningbouwplannen binnenstedelijk beschikbaar



zijn. Het is goed mogelijk om de bouw van nieuwe woningen te combineren met het behoud van het

landelijk gebied, en het BPL te ontzíen.

De locatie Stompetoren-West is niet opgenomen in het Regionaal Woonakkoord van de regio

Alkmaar. Naast de argumenten in mijn brief van 7 iuli2022 om BPLte beschermen komt er als extra

punt nog bij de uitvoering van woningbouwlocaties zoals in de Woondeal Noord-Holland Noord zijn

(2023-2030) o Pgenomen.

Zoals u bekend is heeft de gemeente Alkmaar naast het Regionaal Woonakkoord ook de Woondeal

regio Noord-Holland Noord getekend. ln deze Woondeal z'rjn door de gemeente afspraken gemaakt

om voor eind 2030 7.950 woningen te bouwen op zgn. versnellingslocaties (tabel 3 Woondeal NHN).

Dit aantal maakt onderdeel uit van de in totaal 40.000 te bouwen woningen in Noord-Holland Noord

t/m 2030. Locaties in BPL, zoals Stompetoren-West, maken hier geen onderdeel van uit en zijn dus

ook niet nodig.

ln het Noordhollands Dagblad, regio Alkmaar, van 16 november 2023 staat een artikel dat het college

van de gemeente Alkmaar een pas op de plaats maakt als het gaat om woningbouw. Worden nu de

Woondeal afspraken gebroken? Het is een grote opgave om de Woondealafspraken te realiseren t/m

2030 en met extra locaties in het BPL zal de druk op het realiseren van de Woondealafspraken alleen

maar toenemen.
Leg de focus op de Woondealafspraken, w'ljs de gemeente Alkmaar daar op en zet daar gezamenlijk

op in. Het is bekend dat de ambtelijke capaciteit onder druk staat en uit de stukken van de

provinciale commissie Ruimte komt naar voren dat mogelijke middelen bij de provincie vrij komen

om hier iets aan te doen. De procedures om in BPL te gaan bouwen en hier ook een uitwerking aan te

geven zullen ten koste gaan van het realiseren van de Woondealafspraken. De druk wordt alleen

maar groter en minder huizen worden gebouwd.

Het realiseren van de locaties in de Woondeal Noord-Holland Noord ¡s een grote klus' Uit diverse

krantenberichten is naar voren gekomen dat de gemeente Alkmaar nu al moeite heeft de locaties uit

de Woondeal te realiseren. Focus verleggen naar BPL gebieden is geen oplossing.

Dat er veel moeite is om de locaties in de Woondeal uit te werken en te realiseren blijkt wel uit de

eerdergenoemde tabel 3 uit de Woondeal. Het gaat daarbij om zgn. "kritische succesfactoren"

oftewel randvoorwaarden die opgelost moeten worden om deze woningbouw te realiseren.

Bijna alle genoemde randvoorwaarden zijn van toepassing op de te realiseren locaties in de

gemeente Alkmaar. Het aspect tekort personeel/capaciteit maakt hier nog geen eens onderdeel van

uit. Kortom de gemeente heeft een enorme opgave voor de woondealafspraken en nu kansarme

locaties in BPL hier aan toevoegen zal de woningnood niet oplossen.

De te bouwen woningen in BPL maken overigens een zeer gering deel uit van het totaal aantal te

bouwen woningen tot en met 2030. Dus nogmaals: is het juist niet zinvol om de gemeente Alkmaar

te wijzen op de Woondeal en het versnellen van de opgenomen woningbouwlocaties.

U als provincie maar ook de gemeente zal ongetw'rjfeld wijzen op de leefbaarheid in kleine kernen en

de noodzaak tot bouwen. Zoals eerder opgemerkt ben ik in mijn brief van 7 juli 2022 uitgebreid

ingegaan waarom dit argument geen 500 woningen rechtvaardigt in een dorp van 600 woningen.

De afgelopen jaren zijn in Stompetoren al honderden woningen gerealiseerd en nog niet zo lang

geleden het dorpshart met veel woningbouw. Kortom heel veel "straatjes erbij", zoals het



Economisch lnstituut voor de Bouw voorstelt. Nergens is aangetoond of vastgelegd dat de

leefbaarheid ¡n Stompetoren onder druk staat.

Er zijn juist andere kleine kernen in de omgeving en regio Alkmaar waar de leefbaarheid wel onder

druk staat, zoals de andere kleine kernen in de Schermer.

ln Zuidschermer is jaren geleden wel een plan ontwikkeld en konden jongeren blijven wonen en deel

uitmaken van het verenigingsleven. Kleine plannetjes in (kleine) kernen, voor de juiste doelgroepen

en kijken naar de binnenstedel'rjke mogelijkheden is de vraag van de inwoners en de oplossing voor

de leefbaarheid in alle kernen. lnmiddels is de basisschool in Zuidschermer gesloten en in

Grootschermer dreigt de school ook te sluiten. Honderden woningen in Stompetoren-West zal de

leefbaarheid en het voorzieningenniveau in die andere kernen in de Schermer en omgeving nog meer

verschralen.

lk hoop u als nieuw college en medeverantwoordelijk voor de woningbouw en leefbaarheid in kleine

kernen voldoende te hebben overtu¡gt om vast te houden aan de status van BPL voor de

droogmakerij de Schermer. Hopende op een positieve reactie.

Met vr¡endelijke groet,

Mede namens verontruste inwoners van Stompetoren,

rel.Ill

Bijlage:

t. Brief 7 juli 2O22 aan voormalig gedeputeerde Loggen
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Aan Gedeputeerde Staten van Noord-Holland

T.a.v. Gedeputeerde C, Loggen

Postbus 3@7
2011 DA HAARLEM

Datum:7 iuli2022

Onderwerp:
Woningbouw Stompetoren-West

Geachte heer loggen,

lk hoop dat alles goed met u gaat.

Mijnnaamisillwoonacht¡8instompetorenenvanafdetot5tandkomingvande
Provinciale Omgevingsverordening 2020, hebben wij regelmatig contact met elkaar gehad (per brlef

en e-mail) over het woningbouwplan Stompetoren'West.

Het provinc¡ebestuur heeft de fraaie droogmakerij De Schermer vanwege zijn kernkwaliteiten

aangewezen als Bijzonder Provinciaal Landschap. Daar ben ik u en de provincie nog immer dankbaar

voor, eveneens met complimenten voor deze beslissing vanwege het beschermen van de bijzondere

landschappen, waaronder de polder de Schermer.

Eveneens heb ik in de eerdere correspondentie aan u mün vraagtekens gezet bij de noodzaak om in

een dorp van ca. 600 woningen ruim 50O woningen (2S ha) buitenstedelük bii te bouwen. lk heb ook

gezíen dat u in de concept Omgevingsverordeníng 2022 vasthoudt aan dit beschermingsregime voor

dit gebied.

Coalitieakkoord eemeente Alkmaar (blilaee 1ì

Afgelopen week heeft de nieuwe coalitie in de gemeente Alkmaar het coalitíeakkootd2O22-2026

gepresenteerd. ln dit akkoord staat de volgende passage:

W¡ maken een aanvang met het realiseren van de 7e fase woningbouw in Stompetoren-West in deze

periode.. Deze woningbouw zol geleìdelijk plaats vinden voor de versterkìng van de leefbadrheid en

vitatiteít vøn het dorp. Daorvoor zullen wÍj een bestemmingsplanwijziging n(Idr wonen in 2022

voststellen.

De afgelopen iaren zijn ¡n Stompetoren-Oost, Stompetoren-Noord, aan de Menningweerweg en in en

rond het dorpshart van Stompetoren honderden woningen gebouwd. Veel van het open gebied aan

de rand van de kern heeft plaats gemaakt voor woningbouw. Terecht dat u het fraaie open gebied

verder wilt beschermen. Een onderzoek naar binnenstedelijke mogelijkheden om eventueel aan de

vraag van woningen in Stompetoren te voldoen heeft niet plaatsgevonden en el is naar miJn mening

ook geen behoefte aan een toevoeging van ruim 500 woningen voor de leefraarheid en vitaliteit van

het dorp. Wel is er behoefte aan kleinere aantallen, doch die zijn binnenstedelijk realiseerbaar.

De afgelopen jaren heeft de gerneente Alkmaar op diverse manieren geprobeerd Stompetoren'West

van de grond te kr'ljgen. Via Kamervragen en vla het Provinciaal Masterplan Wonen.



KarTervraqen (þlilaee 2)

Op 3 juni 2Ï27isde voormalig minister van Binnenlandse Zaken op vragen van lid Koerhuis ingegaan

op de ontwikkeling van Stompetoren-West. De minister stelt heel duideliJk ín haar beantwoording

dat de provincie ten aanzien van de ontw¡kkeling van Stompetoren-West in de Schermer, zeker de

afgelopen 2 jaar, duidelijk een signaal heeft afgegeven dat woningbouw in Stompetoren niet

wenselijk wordt geacht en geen grote kans van slagen heeft, ook omdat de locatie niet langer past ¡n

de verstedelijk¡ngsstrateg¡e van de provincie. ln de beantwoording is ook duidelijk aangegeven dat er

voldoende plancapacitelt is orn te voorzien in de behoefte.

Masterþlan Wonen

Dat er voldoende plancapaciteit is om in de reg¡o te voorzien in de woonbehoefte komt ook heel

duidelijk naer voren in uw Masterplan Wonen. lk heb gezien dat het Masterplan Wonen in de

provinciale commissie Ruimte, Wonen en Klimaat van 11 april 2022 aan de orde is gesteld. U geeft

duidelijk aan dat u n.a.v. de regionale verdiepingen een beter zicht heeft in de belangrijke

woningbouwprojecten en gebiedsontwikkelingen. U zet z¡ch in voor snellere bouw van meer

betaalbare woningen in Noord-Holland. U heeft een projectenlijst versnellingsmogelijkheden

opgesteld. Tevens geeft u in het Masterplan aan dat u wel vooruaarden verbindt aan het nemen van

een actieve rol in gebiedsontwikkeling.

lk heb begrepen dat één van de voorwaarden is dat de provincie van "binnen naar buiten" werkt,

binnenstedelijke locaties hebben de voorkeur, maar locaties buiten, in het landelijk gebied, zijn ook

mogelük

besc-herminesfegime. lk heb begrepen dat Stompetoren-West niet is opgenomen in het Regionaal

Woonakkoord regio Alkmaar en stri¡dig ¡s met een beschermingsregime, namel'tjk Bijzonder

Provinciaal Landschap.

Eveneens hebben de VNG en het bedrijfsleven zich onlangs ultgesproken.

VNG

De VNG heeft zich afgelopen week alsvolgt uitgelaten over nieuwbouwplannen. Als reactie op de

branchevereniging WoningbouwersNL zegt ook de VNG ddt et meet dan voldoende

nieuwbouwplonnen liggen en ols er eentie uitvalt, dan is er wel een dndere locatie beschíkboar.

Buitenstedelijk bouwen is geen oplossing. Dit wotdt aongedrogen door beleggers en andere

marktpørtÍJen, omdot ze in het buîtengebied de grond in bezit hebben en daaraøn willen verdienen,

zo stelt de vNG in haar reactie op 5 julij,l..

Bedriifsleven (bii!?ee 3ì

Op 2 juli 2022 stond in het Noordhollands Dagblad een artikelvan vertegenwoordigers van het

bedrijfsleven ¡n de Amsterdamse regio en het Economisch Forurn Noord-Holland Noord (zie bijlage).

ln dit artf kel gaven ze ook duidelijk adnt"De groene zone tussen Alkmoør en Amsterdam- Loag

Hotlønd geheten - met øgrarische bedrÍjven, natuurgebieden en gave polders bliift gevriiwoard von

grootscholtge verstedelijkíng. Ðat is een sterk punt in de ru¡mteliike planning".



Gemeente Alkmaar al wijzen op onmogelflkheden?
Toch blijft de gemeente Alkmaar volharden en zich inzetten op de buítenstedelijke ontwikkeling van
Stompetoren-West. Er liggen in de regio voldoende mogelijkheden om binnenstedelijk te bouwen of
buitenstedelijk in landelijk gebied. Tevens zijn er in Alkmaar binnenstedel¡jk grote

woningbouwlocaties en gebiedsontwikkelingen (Kanaaloever, Station Noord) waar veel capacíteit
beschikbaar ¡s. Om tot een versnelling van de woningbouwopgeve te komen zou Alkmaar zich naar
mijn mening veel meer op deze ontwikkelingen moeten richten.

ls het, gelet op het bovenstaande, al zínvol om de gemeente Alkmaar ten aanzien van het nieuwe

coal¡tieakkoord in deze fase al te wijzen op de onmogelijkheid om Stompetoren-West te
ontw¡kkelen? Of anderszins dit kenbaar te maken aan de Gemeente, afhankelijk van uw zienswijze?

Naar mijn mening is het maken vân een bestemmingsplan {+ om het dit jaar alvast te stellen}
kostbaar (in geld en capaciteit).
Het belang van een versnelling van woningbouw is dacht ik toch een provinciaal belang en om deze

reden zou u de gemeente Alkmaar op het beschermingsregime van BPL kunnen wljzen. Waardoor u

c.q. de provincie niet hoeft af te wachten tot een bestemmingsplan van de Gemeente Alkmaar wordt
gepubliceerd en het indienen van een provinciale zienswijze nodig is.

Veel wijsheid weer toegewenst.
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Bijlagen:

t. Coalitiea kkoo r d 2O22-2026 ge meente Al kma a r
2. Beantwoordlng Kamervragen lid Koerhuis

3. Reactie bedrijfsleven Amsterdamse regio en Noord-Holland Noord




